
 

 

Referat møde i Det Fælles Udviklingsråd 

Onsdag den 6. september 2023 kl. 17.00 – 21.00 på restaurant Von Lügenhals, 

Brogade 5B, 6800 Varde.  
Der er rundvisning i Varde mellem 16.00 -17.00. Giv gerne besked til Lisbeth Linding, hvis I ikke deltager i 

denne del. Mødested er Torvegade-parkeringen ved Varde Å. 

Mødedeltagere: Agnethe Nielsen, Blaabjerg – Poul Henning Lykke Møller, Varde By – Walther B. Sørensen, 

Varde Opland – Morten Bjernemose, HHST – Bjarne Tarp, Helle Vest – Hanne Klausen, Skovlund-Ansager – 

lokalsamfundskonsulent Lisbeth Højvang Linding, Varde Kommune.  

Kommunaldirektør Mogens Pedersen deltager mellem 17.30 -18.30 i punkterne 4-6. Jens Bach Mortensen 

deltager fra kl. 17.30 i punkt 4. 

Afbud: UR Helle Øst; Bente Staal, UR Blåvandshuk; Kristian Sigaard, UR Ølgod 

Dagsorden Referat 

1. Godkendelse af dagsorden (5 minutter) 
 

Til beslutning 
  

Godkendt 

2. Godkendelse af referat fra seneste møde den 
20.06.2023 i Alslev (5 minutter) 

 
Referatet ligger sammen med referater fra tidligere 
møder på FUR’s hjemmeside: 
https://fur.udviklingsraad.dk/menu/moeder  

 
Til beslutning 

 

Godkendt 

3. Evaluering af forårsmødet med byrådet den 12. 
juni 2023 (20 minutter) 

 
Forårsmødet mellem udviklingsråd og byråd den 
12. juni havde temaet: ”Hvad får unge til at 
flytte fra, eller blive i, deres hjemby / unge og 
deres tilknytning til Varde Kommune” 
 
Der var fælles oplæg ved kommunaldirektør 
Mogens Pedersen, borgmester Mads Sørensen, 
studenterambassadøren i Odense Uffe Laursen 
og ph-d Eva Mærsk. 
 
Derudover var der drøftelser i mindre grupper 
om Eva Mærsks oplæg og tilbagemelding i 
plenum. 
 

Morten Bjernemose, UR HHST, indledte 
punktet. Hans vurdering var, at det var et 
rigtig godt møde, især var Eva Mærsks og 
studenterambassadør Uffe Laursens oplæg 
spændende. Det var meget positivt med de 
unges deltagelse, men det var ærgerligt, at 
der ikke var flere end 31 deltagere fra 
udviklingsrådene. 
 
Der var enighed om, at det var et godt møde 
med mange gode pointer omkring det gode 
børne- og ungeliv, som både lokale ildsjæle, 
politikere og forvaltning bør bakke op om at 
prioritere og udvikle.  
 
Deltagerantallet og mulighederne for at øge 
dette blev drøftet, herunder bl.a. ændring af 

https://fur.udviklingsraad.dk/menu/moeder


 

 

Deltagerantallene fra udviklingsrådene var: 
 
UR Blåvandshuk:            7 
UR Skovlund-Ansager:   5 
UR Varde Opland:          4 
UR Blåbjerg:                    4 
UR Ølgod:                        3 
UR Helle Vest:                 3 
UR Varde By:                   3 
UR HHST:                         2 
UR Helle Øst:                   0 
I alt:                                  31 
 
Byrådspolitikere:            15 

 
Der lægges op til en evaluering af mødet og en 
drøftelse af den videre proces i de lokale 
udviklingsråd.  
 
Morten Bjernemose, som var en del af 
arbejdsgruppen, indleder punktet. 
 
Til drøftelse  
 

mødetidspunkt og antallet af fællesmøder. 
Der var enighed om, at der ikke skal ændres 
på tidspunkt eller antallet af møder. Nogle 
udviklingsrådsmedlemmer prioriterer ikke at 
deltage i de store fællesmøder - arbejde, 
mødets tema eller deltagelse i andre frivillige 
aktiviteter blev nævnt som årsager. 
Der blev fra FUR opfordret til, at der i 
udviklingsrådene findes suppleanter for de 
rådsmedlemmer, som er forenings-
repræsentanter, så andre fra den pågældende 
forening får muligheden for at deltage. 
 
 

4. 150-års jubilæum for den vestjyske 
længdebane ved Jens Bach Mortensen, UR 
HHST (15 minutter) 

 
Jens Bach Mortensen vil gerne fortælle om en ide 
med at fejre den vestjyske længdebanes 150 års-
fødselsdag i 2025 og bruge anledningen til at holde 
en fælles kommunemarkering. 

 
Til orientering og drøftelse 

 

Jens Bach Mortensen er medlem af 
Udviklingsrådet HHST, hvor ideen om at holde 
en fælles fest/fejring for hele Varde 
Kommune stammer fra. Tanken er, at en 
fælles fejring vil være med til at styrke 
fællesskabet, sammenhængskraften og 
samarbejdet på tværs af den store kommune. 
I 1970-erne blev 100 års jubilæet for den jyske 
længdebane fejret med bl.a. besøg af 
damplokomotiver i stationsbyerne. Det var en 
festlig og mindeværdig dag. 
 
150 året for den jyske længdebane nærmer 
sig, og det kunne blive udgangspunktet for en 
ny fælles fejring, hvor infrastruktur og den 
deraf afledte sammenhængskraft (tog, 
busser, internet, droner) og den deraf afledte 
sammenhængskraft kunne være 
omdrejningspunktet. Konceptet kunne være, 
at fejringen starter med mulighed for at 
besøge hinanden i de lokale byer (i damptog, 
busser eller andet) og derefter en samlet 
afsluttende fejring i Varde. 
 
Skoler og institutioner vil kunne arbejde med 



 

 

temaet op til fejringen, bibliotekerne, 
museerne og lokalaktiverne kunne hjælpe 
med at finde de gode historier om emnet. 
Varde Kommune og Varde Handelsråd har 
sagt ja til deltagelse. Teater- og 
musikforeninger skal bringes i spil. Målet er at 
skabe et arrangement for borgere i alle aldre. 
 
Mogens Pedersen orienterede om Varde 
Kommunes rolle, som vil være at give et 
tilskud til arrangementet, hjælp til styring af 
processenen og myndighedsbehandling, men 
den lokale involvering skal der hjælp til. 
 
Oplægget fra Jens Bach Mortensen er, at 
lokale frivillige hjælper med at planlægge og 
arrangere en sådan fejring, og her kommer 
udviklingsrådene i spil. Der er brug for hjælp 
til at finde disse ildsjæle. 
 
Det blev aftalt, at der udsendes et notat med 
yderligere information om ideen og den 
kommende proces, som udviklingsrådene kan 
bruge til at finde interesserede ildsjæle, der 
vil gå ind i arbejdet med planlægningen. 
 
Jens Bach Mortensens præsentation og et 
uddybende notat mere detaljer om 
arrangementet udsendes sammen med 
referatet. 
 

5. Aktuelle emner ved kommunaldirektør Mogens 
Pedersen (30 minutter) 

 
Kommunaldirektør Mogens Pedersen orienterer om 
aktuelle emner fra Byrådet og forvaltningen, 
herunder 
- status om afgørelsen fra Planklagenævnet og  
- en drøftelse af byrådsgrundlagspuljen ”En hånd 

til ildsjælene”. 
 
Læs mere om byrådsgrundlagspuljen i punkt 6 på 
byrådsmødet den 11. april 2023: 
https://dagsordener.vardekommune.dk/vis?Referat-
Byr%C3%A5det-d.11-03-2023-
kl.18.00&id=a7d2db18-b5ce-4505-a53b-
76312387ac63  
 
Til orientering og drøftelse 

Mogens Pedersen oplyste, at politikerne har 
et ønske om at drøfte ”Varde 2030” med 
borgerne i løbet af efteråret. Dette møde kan 
blive på bekostning af det varslede 
kombinerede efterårsmøde og møde om 
bosætnings- og landdistriktspolitikken den 25. 
oktober. Resultatet kan blive, at mødet den 
25. oktober kan blive udskudt. 
 
Opfølgning: Byrådet besluttede i forbindelse 
med budgetseminaret, at mødet om 
politikker udsættes til senere, og at 
borgermøde om ”Varde2030” afholdes 
mandag den 4. december 2023. 
 
Afgørelsen fra Planklagenævnet  
Afgørelsen, som underkender de nye 
udlægninger af jord i Kommuneplan 2021, er 

https://dagsordener.vardekommune.dk/vis?Referat-Byr%C3%A5det-d.11-03-2023-kl.18.00&id=a7d2db18-b5ce-4505-a53b-76312387ac63
https://dagsordener.vardekommune.dk/vis?Referat-Byr%C3%A5det-d.11-03-2023-kl.18.00&id=a7d2db18-b5ce-4505-a53b-76312387ac63
https://dagsordener.vardekommune.dk/vis?Referat-Byr%C3%A5det-d.11-03-2023-kl.18.00&id=a7d2db18-b5ce-4505-a53b-76312387ac63
https://dagsordener.vardekommune.dk/vis?Referat-Byr%C3%A5det-d.11-03-2023-kl.18.00&id=a7d2db18-b5ce-4505-a53b-76312387ac63


 

 

 en alvorlig sag for Varde Kommune. 
Oksbøl, Varde, Ansager, Agerbæk og til dels 
Billum er hårdt ramt af afgørelsen. 
Der har været møde med Planstyrelsen, som 
orienterede, at for erhvervsbyggerier vil 
afgørelsen ikke ramme så hårdt, da der kan 
argumenteres for en udvalgt placering af en 
virksomhed, men at det er mere vanskeligt for 
boligbyggerier. Her gælder det, at der ses 
tilbage på udlægget af boliggrunde for de 
seneste 12 år, og det vil blive afgørende for 
udlægget de næste 12 år. Varde Kommune er 
ved at udarbejde en redegørelse til 
planklagenævnet, hvor der argumenteres for 
behovet for mere boligudlæg, fx ukrainske 
tilflyttere, forsvarets udvidelse, udvidelse af 
Esbjerg havn, datacentre m.m.  
Sagen må ikke udvikle sig til at blive en kamp 
mellem byerne. Alle byer i kommunen ønsker 
boligudvikling i en eller anden grad, så det er 
svært at sætte dette i forhold til de seneste 
12 års boligudbygning.  
 
Afgørelsen fra Planklagenævnet omhandler 
nye udstykninger, som blev taget med i 
kommuneplanen for 2021, og hvis der er en 
gældende lokalplan, så er der ikke 
udfordringer ift. afgørelsen. 
 
Oksbøl bliver værst ramt, da byen har brug for 
mere plads til boligområder og fik udlagt nye 
områder i kommuneplan 2021.  
 
Puljen ”En hånd til ildsjælene”: 
På det seneste FUR-møde blev der orienteret 
om puljen, og det affødte en del spørgsmål. 
På den baggrund har der efterfølgende været 
en sag for Udvalget for Økonomi og Erhverv, 
hvor et notat med retningslinjerne og 
forudsætningerne for puljen bliver beskrevet. 
Det kan være firmaet Fuldendt eller andre 
lignende firmaer, som hjælper med løsning af 
opgaven, men der skal forinden være en 
godkendelse fra Udvalget for Økonomi og 
Erhverv. 
 
Notatet med retningslinjerne udsendes som 
bilag sammen med referatet. 
 



 

 

DI’s årlige erhvervsmåling offentliggøres den 
6. september, hvor Varde Kommune får en 6. 
plads. Bl.a. Ikast-Brande og Vejen er bedre 
end Varde Kommune. 
 
Varde Kommunes økonomi:   
Der er ikke i år blevet lavet et 
besparelseskatalog, og der er lidt penge at 
gøre godt med i budgetlægningen. 
Regeringen har besluttet at give flere penge 
til kommunerne, og det betyder 5,5 mio. pr. 
år til Varde Kommune. 
Tidligere usikkerhed om indtægterne for 
ejendomsvurderinger og grundskyld er vendt 
til et plus på mere end 50 mio. kr. for Varde 
Kommune i 2024. Dette beløb bliver mindre 
på sigt, og det er uvist, hvordan det hele 
lander. 
Reglerne er således, at der ikke må bruges 
flere penge på service og anlæg, så pengene 
skal enten bruges til skattelettelser eller 
afdrag på gæld.  
 
I det kommende budgetseminar er der to 
udfordringer, som politikerne skal forholde sig 
til, Borgerservice Varde (BCV) og de 5 
svømmehaller i kommunen, som trænger til 
renovering. 
 
Der er i Varde Kommune mange elkabler, 
fibernet, brintforbindelser, datacentre, PTX og 
meget andet, som skal bringes gennem Varde 
Kommune. Der er således nye aktiviteter på 
vej til Varde kommune, og det vil forandre 
kommunen, og borgerne vil leve på anden vis 
på sigt. Der kommer mange henvendelser til 
kommunen om dette, og der er lavet en 
kortlægning, som synliggør, hvor der er 
egnede områder til disse nye tiltag. Der kigges 
på steder, hvor der ikke bor så mange 
mennesker, ligesom der er 
sikkerhedsovervejelser. Mogens Pedersen vil 
orientere om dette emne på et senere møde, 
da der sker meget på området, som både 
giver muligheder og udfordringer i fremtiden. 
 
Der blev spurgt ind til udvidelsen af vejen til 
Korskroen:  
Der laves en forundersøgelse i efteråret 2023, 



 

 

og udvidelsen kommer efter planen i 2025. 
 
Der blev spurgt ind til evt. politiske 
overvejelser i forhold til bosætning og 
etablering af store solcelleanlæg, herunder 
hvor mange boliger der kan forventes opkøbt 
og deraf følgende fraflytning til andre 
områder. 
Mogens Pedersen orienterede, at der er lavet 
en opgørelse over dette, og at det kan være 
med til at skabe bosætning i andre områder, 
hvilket også er vigtig input ift. redegørelse til 
Planklagenævnet. 
  

6. Spørgsmål til kommunaldirektør Mogens 
Pedersen fra udviklingsrådene (15 minutter) 

 
Spørgsmål fra UR Blåbjerg vedr. solcelleparker:  
 
Der stilles forslag om, at Varde Kommune, gerne 
med involvering af FUR, udarbejder og vedtager en 
”Varde-regel” omhandlende solcelleprojekter, 
ligesom der findes en Varde-regel for vindmøller.  
Kan der bakkes op om dette forslag? 

 
 
Spørgsmål fra UR Ølgod: 
 
På seneste møde oplyste Lisbeth Linding, at hun er 
blevet kontaktet af formand for UR Helle Øst, Ulla 
Sørensen, at de er gået ”i dvale”, og i forlængelse af 
dette stiller UR Ølgod følgende spørgsmål: 
Hvad sker der kommunens tilskud til et 
udviklingsråd, hvis udviklingsrådet ikke mere er 
aktivt? 
 
 
Til drøftelse 

 

Svar på spørgsmålet fra UR Blåbjerg: 
Den nuværende kommuneplan definerer ikke 
mange retningslinjer for solcelleparker. I den 
kommende kommuneplan skal der 
forventeligt laves bedre regler for 
solcelleparker end i dag, men nok ikke helt 
som reglerne for vindmøller. Det er et politisk 
spørgsmål, og forslaget fra Mogens Pedersen 
er, at punktet dagsordenssættes i FUR i 1. 
kvartal 2024 med henblik på at give input til 
den politiske behandling af den kommende 
kommuneplan for 2025. Dette vil dog ikke 
kunne påvirke de solcelleprojekter, som 
allerede er vedtaget til realisering, da de er 
underlagt retningslinjerne fra den nuværende 
kommuneplan. 
 
 
Svar på spørgsmål fra UR Ølgod:  
Der er ikke klare retningslinjer for eller truffet 
en politisk beslutning om hvad der skal ske 
med de kommunale midler, hvis et råd går i 
dvale. Mogens Pedersens egen holdning er, at 
der skal være en aktivitet, som retfærdiggør, 
at kommunen udbetaler det årlige tilskud. 
Ingen kan have interesse i at udbetale penge 
til en bankkonto, hvor der ikke sker noget. 
 
FUR-medlemmerne drøftede punktet, og det 
blev fra et udviklingsråd blev foreslået, at 
tilskuddet fordeles mellem de øvrige 
udviklingsråd, indtil rådet kommer i drift igen. 
Flertallet af FUR-medlemmerne var enige om, 
at de kommunale midler til et udviklingsråd i 
dvale skal blive stående på kommunens 



 

 

konto, hvorfra pengene kan udbetales til det 
pågældende råd, når det kommer i drift igen. 
 
Udviklingsrådet Helle Øst har, i lighed med 
andre udviklingsråd, en opsparing på deres 
bankkonto. Der var enighed om, at det er helt 
i orden med en opsparing, men der skal være 
aktiviteter og ikke blot en opsparing, og en 
opsparing kan ikke blive større, hvis et råd går 
i dvale. 
 

7. Drøftelse af ”Bordet rundt” (40 minutter) 
 

Hvert udviklingsråd indsender på forhånd 
materiale/emner til punktet, se nedenstående. 
Punktet bruges til at spørge ind til og drøfte 
relevante emner fra de enkelte udviklingsråd.  
 
 
UR Blåbjerg:  
Solcelleprojekter er og bliver de kommende år et 
kæmpe emne i vores område. 
 
Nr. Nebel: 
Nr. Nebel har afholdt en sjov familiedag med over 
150 deltagere. Kloakseparering, næste etape, er der 
ikke præcis dato for endnu. 
 
Kvong: 
Kvong Mose-projektet indvies d. 8-9-2023 kl. 15.30. 
 
Henne Stationsby: 
Vinhandlen i den gamle Tømmerlade, Strandvejen 
93, holder Æblefestival d. 1-10-2023. 
 
Outrup: 
Outrup holder markedsdag d. 3-9-2023. Foreninger 
og håndværker / handelsstand arrangerer, og her 
kåres Årets Lille Vestjyde i Outrup.  
Vi afventer, at Mejerigrunden kan blive til 
byggegrunde, men der er en del forurening, som 
endnu ikke er fjernet. 
 
Stausø: 
Blaabjerg Friskole i Stausø holder 25-års jubilæum. 
Der er ca. 60 elever på friskolen. 
 
Lunde: 
Her opgraves til fjernvarme fra Nr. Nebel. Der er 

UR Blåbjerg:  
Punkt om solceller sættes på dagsordenen på 
første møde i 2024, og Mogens Pedersen 
deltager i punktet. 
 
Agnethe Nielsen oplyste, at årets vestjyde 
blev Carsten Christensen fra Outrup 
Speedway. Markedsdagen i Outrup var en 
stor succes med masser af engagement, 
 
 
UR Ølgod:  
Ingen spørgsmål 
 
 
UR Skovlund-Ansager:  
Hanne Klausen fortalte, at Multimarketing, 
som udvider sin virksomhed i Ansager, havde 
en rigtig god dag med åbning i det tidligere 
slagteri. Der var en fin opbakning fra byen. 
Udviklingsrådet havde en stand til åbningen, 
og gæsterne var især interesserede i at høre, 
hvad udviklingsrådet har givet penge til. 
 
 
UR Blåvandshuk: 
Ingen spørgsmål 
 
 
UR Varde Opland: 
Walther Sørensen orienterede om turen med 
udvalget for Plan og Teknik og forhørte sig om 
timingen for tilbagemelding. Lisbeth Linding 
oplyste, at der kommer en sag med 
orientering om turen for Udvalget for Plan og 
Teknik den 23. oktober. 
 
Til byfesten i Alslev blev noget musikudstyr 



 

 

Åben By d. 7-9-2023, og der er afholdt Festuge. 
 
 
UR Ølgod: 
 
Ølgod: 
Sommerspil  
Drabanterne i Ølgod har afholdt sommerspil på 
scenen i Skoven i uge 33. Årets sommerspil var 
Robin Hood og med rigtig mange tilskuere. 
 
Besøg af Plan og Teknik udvalget 
Plan og Teknik udvalget var på rundtur i kommunen 
og besøgte 4 udviklingsråd, herunder Ølgod, lørdag 
d. 26. august. Der var tilrettelagt en tur, hvor der 
blev besigtiget trafikale udfordringer rundt i byen, 
herunder ønsket om fodgængerovergang i 
Grønnegade, parallelparkering i Nygade. Den nye 
udstykning i Skovparken blev også besigtiget. Denne 
udstykning er nu så vidt, at der kan sælges og bygges 
på grundene. 
 
Lokalplan for Bjergegade 
Lokalplan for Bjergegade er nu godkendt i Plan og 
Teknik og er i høring med høringsfrist d. 19. 
september. 
 
Markedsvej 4 
Efter en omfattende brand er brandtomten på 
Markedsvej 4 ved at blive ryddet. 
 
Indlandsturisme 
Der er booket flere rundvisninger i Ølgod. 
 
Natur- og aktivitetsplads ved Engsøen 
Ved Engsøen er en gruppe unge mennesker i gang 
med at få etableret et være- og oplevelses-område, 
primært for børn. Gruppen har fået udarbejdet et 
prospekt samt et budget og er i gang med at søge 
penge. Byrådet, Udviklingsrådet, Ølgod El Fond og 
Åge Dahls fond har pt. bevilget penge, og der 
arbejdes på at få den resterende del finansieret. 
 
Ølgod Kulturhus 
Projektet er langt med at få finansiering på plads, og 
der er nedsat en række arbejdsgrupper.  
 
 
UR Skovlund-Ansager: 

ødelagt, hvilket kommer til at koste 15-20.000 
kr. i erstatning. 
 
Der var en flot afvikling af Varde Å-dag med 
mange besøgende. Dette arrangement kan 
den kommende arbejdsgruppe for 
”Længdebane-arrangementet” med fordel 
kigge nærmere ind i og lade sig inspirere af. 
 
 
UR HHST: 
Morten Bjernemose orienterede om den 
kommende etablering af en ny Coop-skov ved 
Tistrup. Der bliver meget lokal bestemmelse, 
og 7 lokale medlemmer skal vælges ind i den 
kommende bestyrelse for skoven. 
 
 
UR Helle Vest: 
Bjarne Tarp fortalte, at der i Nordenskov er 
fokus på lokalvarmeforsyning sammen med 
de øvrige byer i tidligere Helle Kommune. 
Ligeledes er der fokus på LAR (lokal afledning 
af regnvand) for de to hovedfærdselsårer 
gennem byen. 
 
I Næsbjerg var der genindvielse af byparken i 
slutningen af august med stor tilslutning. 
Udviklingsrådet har støttet med penge til 
belysning til projektet. 
 
Nordenskov og Næsbjerg er med i 
Karlsgårdedag den 10. september og samtidig 
med er der indvielse af ”den nye” Kyst-til-kyst 
sti. Holme Å-gruppen har gode projekter i 
gang, og der er søgt LAG-midler til en bro over 
åen. Der søges også andre fonde, da der skal 
bruges 12. mio. kr. for at få det fulde projekt 
realiseret. Varde Kommune har afsat 3. mio. 
kr. til projektet i 2025. Der ligger nogle fine 
film om projektet på Varde Kommunes 
hjemmeside. 
 
Rousthøje: 
En gruppe lokale borgere har købt det gamle 
foderstof med henblik på udlejning og fælles 
faciliteter. Der er blevet væltet en kornhal i 
den forbindelse.  
Der blev spurgt ind til ejerforholdene for 



 

 

 
Skovlund: 
Skovlund Sognehus: 
Den 20. august var der indvielse af Skovlund 
Sognehus med åbent hus, festgudstjeneste og lidt 
godt til hals og gane. 
 
Sportsuge: 
Der er afholdt sportsuge ved SIF med bl.a. MC- og 
veteranbiltræf som det store trækplaster. Der blev 
her annonceret årets højeste indbyggertal. 
 
Støj- og trafikproblemer: 
Der arbejdes med støj- og trafikproblemer på 
hovedgaden/ Ansagervej i Skovlund. En 
medarbejder fra Plan og Teknik har besigtiget 
belægningen, der består af belægningssten fra 
90´erne. De er meget slidte og er blevet repareret 
flere steder. Der er enighed om, at situationen ikke 
er holdbar Vi mangler dog at få en skrivelse fra Plan 
og Teknik om den kort- og langsigtede plan for 
vedligehold og/eller ny belægning. 
 
 
Ansager: 
Brorenovering: 
Vi er blevet orienteret om, at vores længe ventede 
renoveringsprojekt endelig kommer på som et punkt 
på udvalgsmødet i Plan og Teknik i september. 
 
Multimarketing: 
Den 26. august fejrede virksomheden 
Multimarketing på ”Slagteriet” sin officielle åbning. 
Lokalområdet viste sin opbakning med fejring af 
dagen, der bød på rundvisninger, shows og 
forfriskninger. Lokale foreninger bidrog med 
aktiviteter, og Skovlund-Ansager Udviklingsråd blev 
indbudt til at deltage med en stand, der kunne 
synliggøre vores opgave i lokalområdet. Det blev en 
rigtig festlig dag! 
 
Kombibibliotek: 
En arbejdsgruppe har haft kontakt til Ansager Skole 
vedr. oprettelse af et kombibibliotek på skolen. Det 
er blevet meget positivt modtaget. Med anbefaling 
fra Byudviklingsrådet, Borgerforeningen og 
Skovlund-Ansager Udviklingsråd er der sendt en 
ansøgning til Varde Kommune. 
 

bygningen. Der er tale om en forening, hvor 
der kan købes andele i bygningen. 
 
Det blev drøftet, om der kan gives støtte til 
enkeltpersoner. Det blev pointeret, at et 
projekt skal ”bindes op” på en forening, så 
projektet forbliver tilgængeligt for alle i 
fremtiden og ligeledes for at sikre en evt. 
efterfølgende drift af projektet via 
foreningen. 
 
 
UR Varde By: 
Udviklingsrådet havde en stor rolle til Varde 
Å-dag, som var en stor succes. Udover dette 
er der er stor opgave i at holde ild i ildsjælene 
ift. udviklingsplanen, dvs. sikre dialog med 
grupperne og forsøge at give support, hvor 
det er nødvendigt. Derfor holdes en 
fundraising-dag i efteråret, hvor der samles 
oplægsholdere, som kan give råd og 
vejledning. Målet er at skabe sammenhold 
mellem grupperne og skabe ny gnist og energi 
i grupperne. 
Hvert projekt har en tovholder fra 
udviklingsrådet, som følger op og orienterer 
på udviklingsrådsmøderne.  
 
Det blev drøftet, at det kan være svært at 
skaffe frivillige til de mere formelle, 
langstrakte samarbejder om projekter, da 
mange hellere vil være med på korte, hurtigt 
afsluttede opgaver. 
 
 



 

 

 
UR Blåvandshuk 
Oksbøl 
BIDdanmark et projekt med Varde handelsråd, 
ProVarde m.fl. om byudvikling i blandt andet Oksbøl.  
God udvikling i Vestergade med nye ejere i både 
cafe og tøjbutik.  
Velkomstdag for 175 værnepligtige fra Dansk 
Artilleriregiment.  
 
Vrøgum: 
Fjernvarme: 
Projektet er blevet droppet på grund af for lille 
tilslutning. Forklaringen skal nok ses i lyset af, at det 
bliver væsentligt dyre end det der var lagt op til på 
de indledende møder. Efter varmeværket fik 
resultatet af en forundersøgelse, viser det sig, at der 
ikke kan opnås den samme støtte som for Billum og 
Janderup. 
 
Borgerhuset (Vrøgum skole): 
Renoveringen af muren er nu påbegyndt, projektet 
ventes afsluttet om kort tid. 
I den gamle skolebygning er der fjernet skillevægge, 
det gamle loft i det, der skal blive festsalen, er revet 
ned, og der er sat spær optil det nye hævede loft. 
Køkkenet er blevet revet ned, da vi har fået 
fondsmidler til nyt køkken. 
 
Skovfitness: 
Efter at have ventet på de nødvendige tilladelser i 
mere end fire år, er det endelig faldet på plads. 
Skoven udarbejder et tillæg til partnerskabsaftalen 
for Ballonparken. Der er indhentet tilbud på 
redskaberne, som bliver bestilt snarest, ligesom der 
også påbegyndes gravearbejde i nær fremtid. 
  
Blåvand: 
Wadden Tide 2023 fra 31. august til 1. oktober. 
Temaet i år er sand. Der er 8 værker på stranden ved 
Blåvand fyr samt et på Høfde 4, hvor man kan 
tilmelde sig madperfomance Shrimp Soul Ceremony. 
Det er gratis, men der skal bestilles billetter på 
wadden tide hjemmeside. 
 
Så er der 4 lokale kunstnere, der udstiller i f.eks. 
Skoringen, Home, Ho golf, samt deres galleri. De 3 af 
dem er gået sammen om at lave en skulptur 
“Hukket”, som skal blive stående i Blåvand by. Den 



 

 

afsløres d. 7. sep. Kl. 18, Blåvandvej 30A. 
Læs mere på https://www.waddentide.dk/ 

 
Af aktiviteter i forbindelse med efterårsferien bliver 
der græskarværksted tre gange samt dukketeater. 
 
Der arbejdes stadig på Blåvand midtbyplanen. 
 
Ho: 
Maritim Oplevelsesbro ved Ho Havn 
Nordea Fonden har valgt Maritim oplevelsesbro ved 
Ho Havn som ét af de 57 projekter, de støtter i ”Her 
Gror vi puljen”. 
Hos Venner har fået tilsagn fra Nordea om 479.469 
kr. til projektet, som nu er fuldt finansieret. 
Næste skridt i projektet er myndighedstilladelser, 
som påbegyndes hurtigst muligt. 
Udover selve broen rummer projektet en masse 
aktiviteter og naturformidling, som skaber samvær 
mellem lokale og turister. Hensigten er at gøre 
Vadehavet mere tilgængeligt og at aktivere området 
med aktiviteter som krabbefangst og fuglekiggeri. 
Broen bliver tilgængelig for alle fra landsiden samt 
for havkajakker, mindre både, padle boards og 
fritidsfiskere fra vandsiden.  
Faciliteterne skal danne rammen om møder mellem 
mennesker på tværs af sprog, alder og interesser. 
 
A Houseboat for Ho 
SKYND DIG TIL HO OG FØLG DET SPÆNDENDE 
PROJEKT. 
International kunstner kommer til Vestkysten: 
Sætter fokus på stigende vandstand med dansk-
boliviansk husbåd. 
Med værket Husbåd til Ho sætter den prisvindende 
britiske kunstner Simon Starling fokus på de 
udfordringer og konsekvenser, fremtidens stigende 
vandstand skaber. Fire bolivianske sivbådebyggere 
og to tagtækkere fra Danmark og Canada skal 
hjælpe med at realisere det fascinerende 
hybridværk. 
Oplev det tværkulturelle byggeri på tæt hold. 
Husbåd til Ho bygges ved byskiltet i Ho, hvor den 
efterfølgende udstilles på en nærtliggende mark. 
Derfra kan interesserede dagligt følge med i 
opbygningen i perioden den 14. august til den 29. 
september: 

- 14. august til 5. september: Sivbåden 
bygges af fire bolivianske sivbådebyggere. 

https://www.waddentide.dk/


 

 

- 11. september til 15. september: 
Tagkonstruktionen bygges, og dør og 
vinduer isættes. 

- 18. september til 29. september: 
Tækkerne lægger stråtaget. 

Datoen for indvielsen af Husbåd til Ho offentliggøres 
senere.  
Sivbåden bygges af familien Esteban fra Bolivia, der 
driver museet og håndværkscentret Museo de 
Balsas de Totora på bredden af Titicacasøen. 
Tækkearbejdet udføres af Danmarks første 
eksaminerede tækkemand Bjarne Johansen og 
canadiske Jeff Brankley. 
Supplerende snedkerarbejde udføres af Blåvand/Ho 
Tømrer- og Snedkerforretning. 
 

 
UR Varde Opland: 
Fælles for Varde oplands tur med Plan og Teknik 
Udvalget lørdag d. 26. aug. var i Mejls Orten Tinghøj 
en cykelsti til Mejls friskole og hal, samt at vi lige 
skulle se, hvordan beplantningen omkring solceller i 
Mejls er grebet forkert an. De bliver ikke passet, som 
de burde. Vi blev enige om, at fremtidens solceller 
parker skal passes på en hel anden måde, og vores 
forslag er, at når området er afsat, skal der plantes 
træer, og som minimum skal plejes i tre år. 
Næste stop på vores tur var Janderup, hvor der 
store ønske er, at vejen ned til kirken og 
Ladepladsen udvides og evt. med en cykelsti. Det 
næste var et stort ønske om midler til et forprojekt 
til gennemførelse af en gang- og cykelsti over Varde 
å. 
Derefter gik turen videre til Hannevangvej, en vej 
som bliver flittigt brugt af både pendlere, turister og 
diverse fragtruter. Det er en trafikfarlig skolevej, og 
en vej hvor det for mange år siden blev lovet, at der 
skulle ske en forbedring, som en midlertidig 
foranstaltning for Vestkystvejens forlængelse. Det er 
et stort ønske, at der etableres en cykelsti, samt at 
vejen forbedres, evt. med nogle trafikchikaner, hvor 
det er muligt. 
Det sidste stop i Billum var for en venstresvingsbane, 
eller måske en rundkørsel ved Tarphagevej 
/kildegårdvej, en af de mest trafikerede veje i Varde 
kommune. 
Når man kommer sydfra og vil svinge til venstre, 
især i den mørke tid og samtidig med at det ligger 
det i en kurve, er det med livet som indsats at svinge 



 

 

til venstre. 
Vi håber ikke, at der skal ske en større ulykke, før 
der sker noget. 
 
Billum 
Billum Forsamlingshus har været igennem en større 
forvandling. Der har været søgt fra forskellige fonde 
(703.000), og fredag d. 1. september var der 
reception. 
Vi har i Billum fået godkendt vores udviklingsplan i 
år, og det gav også ekstra midler, bl.a. til 
julebelysning, kajakbåde m.m., delebørsen og til et 
forprojekt til et orangeri til forsamlingshuset. 
Desuden kan det nævnes, at fjernvarmen til 
Janderup / Billum går i gang her til efteråret og 
afsluttes senest 2025. NB, i øjeblikket er der 86 % 
tilslutning. Fjernvarmen kommer fra Oksbøl 
fjernvarmeværk.      
Torsdag d. 31. august havde vi kalender- og 
koordineringsmøde med samtlige foreninger i 
Billum, hvor det også gjaldt fremtidsudsigter for 
sognets fremtid, så udviklingsrådet har noget at 
arbejde med og for. 
 
MOT 
Orten 
Der er bevilget 135.000 kr. fra grøn pulje til 
legeplads. 
Der er bevilget 150.000 kr. Norlys pulje til legeplads. 
 
Tinghøj 
Der har været afholdt arbejdsdag på legepladsen 
med et rigtig godt fremmøde. 
Der er modtaget 127.000 kr. fra Norlys pulje til 
legeplads. 
Der er modtaget 20.000 kr. fra Andelskassernes 
fonde til legeplads. 
Der har været inddraget rådgiver i forhold til 
udvikling af legepladsen. 
Der indsendt byggeansøgning for projekter på 
legepladsen.  
Der planlægges et MOT-møde med et foredrag, hvor 
vi i samme anledning vil informere om MOT 
borgerforening og område. 
 
Mejls 
Der planlægges et halloween-arrangement. 
 
Janderup 



 

 

Skt. Hans aften på Ladepladsen uden bål, men med 
båltaler (Bjarne Jensen, Syvkanten), der talte om 
frivillighed og engagement. Ca. 60 deltagere, hvilket 
er nogen færre, end der plejer at deltage til Skt. 
Hans aften. 
Musik og Grill på ”Torvet” ved Brugsen. Igen en 
succes med godt vejr og med over 200 deltagere. 
Vi arbejder på etablering af julebelysning med 
mastemotiver i gadelysene. Vi har fået tilladelse fra 
Varde Kommune til opsætning på Vesterled, 
Åkirkevej og Nybrovej i Janderup samt på Nybrovej i 
Kærup. Det bliver et projekt til mere en 650.000 kr. 
Det er et projekt, vi forventer at nedjustere eller i 
hvert fald gennemføre over flere år. 
Lokalforeningen har besluttet at iværksætte 
udarbejdelsen af en ny udviklingsplan. 
Lokalforeningen har påbegyndt fokus på de ideer, 
som fremkom under vores idemøde i foråret. 
 
Alslev  
Byfest i Alslev igen en stor succes med stor aktivitet 
af forskellig slags.   
Støjvæg næsten færdig mod Hjertingvej, så man kan 
begynde at sælge byggegrunde på den nye 
udstykning.  
 
UR HHST 
Hodde: 

- Varde å-dag afholdt 20. august 2023 – ca. 2000 
mennesker 

- Arbejder på et Invest firma 
 

Horne: 
- Der er 7 storke på Horne Skoles gavl. 
- Den 19. august blev der afholdt Torvedag, med 

mange aktiviteter. 
- Fjernvarme via DIN-forsyning Lokalvarme A/S er på 

pause, da fjernvarmepuljen er tom. Projektet er 
afhængigt af de 20.000 kr. i tilskud fra hver 
tilslutning. 

- Den kørefaste sti i Vikingelunden er forlænget fra 
infotavlen forbi Madpakkehus og til shelters ved 
søen. Belysning er udført. 

- Sct. Hans blev afholdt som planlagt 
- Der har været fællesspisning og sang i 

Vikingelunden 
- Vision 2030 indsamler stadig mange penge til 

projekter for aktivitetsområder, som forventes at 
koste ca. 2 mill.kr. 



 

 

- Der er nu gang i aktiviteterne, motorlære for piger 
og drenge (4H), menighedsråd kirkegårdsvandring 
sammen med Horne sognearkiv. 

- 25. august grillaften ved Dagli brugsen 
- Fælles sangaften med de 4 sogne i Tistrup 21. 

september. ”Jorden rundt i sange og salmer”. 
- Højskoledag d. 28. okt. med Katrine Lilleør og 

Jacob Vestager. 
- Horne- og Tistrup aftenskole er fusioneret og er i 

fuld gang med førstehjælpskursus, 
virksomhedsbesøg og mange andre aktiviteter. 

- Der er høstfester både i Hornehallen og 
Hornelund. 

- 2.- 3. sept. Nordisk Hundeudstilling i Hornehallen. 
- 9. september afholdes Børnedyreskue på 

Ringkøbingvej 
- 4. november er der Revy - ligeledes i Hornehallen 
- Horne Hallens cafeteria udvider 

medarbejderstaben med en ny fast medarbejder 
og cafeteriaet ændrer navn til ”Hos os”. 
 

Sig: 
- Bosætning Kastanjevangen AAB 24 ejendomme 
- Sig vækst har fået 1,7 mio. til forskønnelse af 

hovedgade og torv til i alt 2,3 mio. 
- Der arbejdes på en sammenlægning af børnehave 

og skole i Sig 
 

Tistrup: 
- Forventninger mellem Hodde Sogneforening, 

Tistrup Erhvervs- og Borgerforening og HT 
Udvikling er afstemt 

- Midsommerfest afholdt i anlægget med knap 200 
deltagere 

- Mobilisering af frivillige til udviklingsprojekter, 
blev forsøgt på Torveaftenen blandt andet med 
uddeling af brochurer. Timingen var ikke alt for 
god – men det lykkes at få kontakt til 4-6 
interesserede. Disse kontaktes efter 
sommerferien. 

- Branding film for Traneskole- og Børneby, 
Børnehaven Møllehuset, Den kommunale dagpleje 
og puljepasningsordningen Tippo er optaget og nu 
under udarbejdelse 

- Branding film 2 for foreningerne bliver optaget 
mandag - onsdag og film 3 for virksomhederne 
under planlægning. 

- Kontakt til Varde Kommune om leje af 
læringshuset igen. Traneskolen har nu 



 

 

responderet positivt. 
- Drøftelse om samarbejde om vedligeholdelse af 

vandresti mellem Tistrup og Hodde - aftale indgået 
inden sommerferien. 

- Drøftelse med boligforeninger omkring bygning af 
almene boliger - ansøgning on grundkapital 
forventes indsendt i August måned. 

- Der planlægges med Åben By arrangement igen til 
oktober. Sidst var der over 500 deltagere. 

- Tistrup har af Coop får mulighed for at være med i 
brugerrådet af 67 ha skov syd for byen 

- Tistrup Brugsforening er nu overgået til Nr. Nebel 
Brugsforening 

- 15. september afholder Letbek 50-års jubilæum - 
evt. gave beløb tilgår TEB, super flot gestus 

- Primo Danmark og Primo Koncernen har officiel 
indvielse og åbning af 13.000m2 ny tilkøbt og 
renoverede produktionsfaciliteter samt en ny 
topmoderne teknologi og innovations center 
(3.500M2) placeret i Tistrup 7. september 

- Stor succes med årets Fodboldskole i HTS 
 

 
UR Helle Vest: 

 
 
UR Varde By 
 
 
Til orientering og drøftelse 
 

8. Nyt fra RUBAN (10 minutter) 
 

Punktet var tidligere en del af punktet ”Bordet 
rundt”, men det er nu blevet et separat punkt, da 
”Bordet rundt” har ændret karakter, jf. 
ovenstående.  
 
Anton Nielsen fra RUBAN har indsendt følgende: 
”Vi har sat Comevisit.dk på dagsordenen og vi 
ønsker, så mange af vores hjemmesider på sigt vil 
få linket til Comevisit.dk.  
Derudover vil vi lave en ændring, som gør, at 
oprettelse af emner i den ”Lokale” kalender 
automatisk også bliver vist på ”Fælles” kalenderen. 
Anton vil sende information rundt til vores 
medlemmer om disse ændringer.” 
 
 

Ingen kommentarer til det indsendte. 



 

 

Til orientering 
 

9. Udviklingsrådsmodellen version 2.0 (30 
minutter) 

 
På mødet den 13. marts om Udviklingsrådsmodellen 
2.0 blev det aftalt, at alle skulle gå tilbage i deres råd 
og drøfte, om de efterlever udviklingsrådsmodellen 
(årshjul m.m.).  
 
Hvert udviklingsråd giver en tilbagemelding på dette 
for deres rådsarbejde. 
 
Derudover skal der igangsættes en proces, hvor 
udviklingsrådene skal evaluere virkningen af de 
borgerinddragende midler og de deraf afledte 
aktiviteter i deres lokalområder. 
 
Til drøftelse 

 

UR Skovlund-Ansager: 
Rådet følger generelt set modellen. 
Novembermødet med foreningerne er i UR 
Skovlund-Ansager et samarbejdsmøde, hvor 
der inspireres og koordineres i stedet for 
forberedelse til mødet med Udvalget for Plan 
og Teknik. 
Marts-mødet afholdes ikke, og der sendes 
ikke medlemmer på uddannelse, hvorimod 
introduktion til rådsarbejdet sker løbende.  
I forhold til sidste drøftelse af modellen er 
flere foreninger siden da blevet 
repræsenteret i rådet. Det skyldes nok mere 
tilfældigheder, end at det er blevet et nyt 
tilløbsstykke. 
 
UR Blåbjerg:  
Her går det ikke alt for godt. Meldingerne fra 
rådsmedlemmer er, at der er alt for mange 
punkter på møderne, og at der kommer alt for 
meget information fra forvaltningen (=Lisbeth 
Linding).  
Nu laves et forsøg med en foreningsaften, 
hvor der bl.a. gives information om hvad 
udviklingsrådene er, buslinjer, flex-trafik og 
fundraising ved Herman Kristiansen. Det 
opleves, at rådsmedlemmerne har meget om 
ørerne. 
 
UR Varde: 
Valgmetoden i rådet er anderledes på den 
måde, at der udpeges 2 personer fra hver by 
via den lokale generalforsamling i 
borgerforeningen og ikke en fælles 
generalforsamling i udviklingsrådet. 
Rådsmedlemmerne arbejder mere på 
”byniveau” end som et samlet råd, og 
udviklingsrådsmodellen følges ikke slavisk og 
kunne godt forenkles. 
 
UR Varde By:  
Der er forvirring om årshjulet, og hvornår 
hvilke beslutninger skal tages, og hvordan de 
bliver bragt videre med den rette timing ift. 
politiske beslutningsprocesser. Rådet forsøger 
at følge modellen.  
Drøftelsen omkring beløbsstørrelsen for de 



 

 

borgerinddragende midler kontra antallet af 
borgere drøftes ofte i UR Varde By. 
 
UR Helle Vest:  
Her følges årshjulet i det omfang, det giver 
værdi. Udviklingsrådet holder et årligt møde 
med borgerforeningerne, som så holder 
møder med deres lokale foreninger i den 
enkelte by. Modellen overholdes ikke til punkt 
og prikke. 
 
UR HHST:  
Rådet gør de fleste ting, som det står 
beskrevet i modellen. Også her afholdes 
foreningsmøder forskelligt i de enkelte byer. 
Udviklingsrådet bruges mest til koordinering 
og erfaringsudveksling og ofte med de lokale 
udviklingsplaner som omdrejningspunkt. 
Morten Bjernemose vender i sit råd, om de 
har yderligere input til en evt. forenkling og 
indsender det til Lisbeth Linding. 
 
Der var en drøftelse af, at de lokale foreninger 
hedder noget forskelligt i byerne og har 
forskellige udgangspunkter, men at 
udviklingsrådene samler og koordinerer. UR 
Varde By er udfordrede i denne henseende, 
da de ikke har lokale borgerforeninger, som 
de kan henvende sig til. 
 
Det blev drøftet at finde det rette niveau 
mellem det, som er beskrevet i modellen og 
det, som bliver gjort i udviklingsrådene.  
 
Det blev aftalt, at der udarbejdes et 
spørgeskema om udviklingsrådsarbejdet og 
opnåede resultater til besvarelse af alle 
rådsmedlemmer. Forvaltningen udarbejder et 
oplæg til en revidering / forenkling af 
modellen.  
 
UR HHST lagde i sin tid op til drøftelse af 
modellen med henblik at sikre, at borgere går 
til udviklingsrådene fremfor at gå direkte til 
politikere eller forvaltning. Det er en god 
intention, men nok ikke praktisk muligt i alle 
tilfælde. 
 
Lisbeth Linding oplyste om, at der 



 

 

fremadrettet kommer et skema til udfyldelse 
for de borgerinddragende aktiviteter. 
Skemaet skal udfyldes for hver aktivitet, der 
er givet midler til og indsendes sammen med 
regnskab, budget m.m. for at kunne få 
udbetalt det årlige bidrag. Der orienteres om 
dato for indsendelse på det første FUR-møde 
hvert år. Lisbeth Linding sender et udkast til 
skemaet sammen med referatet. 
 

10. Kombineret efterårsmøde / borgermøde om 
bosætnings- og landdistriktspolitik (20 
minutter) 

 
Efterårsmødet mellem byråd og udviklingsråd og 
borgermøde om kommende bosætnings- og 
landdistriktspolitik bliver et kombineret fællesmøde 
onsdag den 25. oktober fra 17.00 – 20.00 på Campus 
Varde, Frisvadvej 73, 6800 Varde.  
 
Kl. 17.00 – 17.25 er der fælles orientering for byråd 
og udviklingsråd 
17.30 – 20.00 er der borgermøde om bosætnings- 
og landdistriktspolitik, åbent for alle. 
 
Der lægges op til en drøftelse af, hvad den første 
halve time skal indeholde, ligesom der gives en 
orientering om planerne for borgermødet. 
 
 
Til orientering og drøftelse 
 

Mogens Pedersen oplyste i punkt 5, at det 
kombinerede efterårsmøde og borgermøde 
om bosætnings- og landdistriktspolitik den 25. 
oktober kan blive udskudt til senere til fordel 
for et borgermøde om ”Varde2030”. 
Overvejelserne går på, at det formentlig ikke 
er formålstjenligt at holde to så store møder 
tæt på hinanden. Byrådet træffer 
beslutningen på budgetseminaret den 14.-15. 
september.  
 
Uanset hvilket møde der kommer til at blive 
afholdt i efteråret, så arbejdes der på, at der 
inden selve borgermødet bliver ca. 25 
minutter til et fællesmøde mellem byråd og 
udviklingsråd. 
 
FUR havde følgende input til indholdet i den 
halve times fællesmøde, prioriteret 
rækkefølge: 

1. Orientering om puljen: ”En hånd til 
ildsjælene” og retningslinjerne for 
puljen. 

2. Status omkring afgørelsen fra 
Planklagenævnet og den videre 
proces, også i forhold til 
planstrategien 

-  

11. Korte orienteringspunkter (15 minutter) 
 
a) Vigtige datoer i den kommende tid: 
- Møder om planstrategi på Varde Rådhus (se 

vedhæftede fil med datoer og dagsorden 
for møderne) 

- Borgermøde om bosætnings-og 
landdistriktspolitik den 25. oktober kl. 17.00 
– 20.00 på Campus Varde 

 
 

Opfølgning på datoer: 
Mødet den 25. oktober udskydes til 2024.  
 
Borgermøde om ”Varde2030” (som er et 
møde omkring udviklingen af hele Varde 
Kommune frem mod 2030) afholdes mandag 
den 4. december 2023. 
 
Opdatering af hjemmesider: 
Lisbeth Linding har fået en henvendelse fra et 
tidligere udviklingsrådsmedlem, som synes at 



 

 

b) Udviklingsrådene opfordres til at få 
opdateret deres hjemmesider med 
kontaktoplysninger på rådsmedlemmer 
m.m. Der opfordres også til at lægge 
referater fra både egne rådsmøder og fra 
FUR-møder på siderne.  
Sidstnævnte evt. ved at linke til FUR’s 
hjemmeside. 
 

 
Til orientering 

 

det er svært at finde referater fra FUR-møder 
på diverse hjemmesider. 
 
Lisbeth Linding har efterfølgende besøgt en 
række lokale udviklingsrådshjemmesider og 
har måttet konstatere, at det flere steder ikke 
ligger referater fra rådsmøder, opdaterede 
lister over rådsmedlemmer, oplysning om 
støttede projekter eller referater fra FUR-
møder. 
Referater fra FUR-møder bør ligge på de 
lokale hjemmesider, gerne via henvisning til 
FUR’s hjemmeside: 
https://fur.udviklingsraad.dk/menu/moeder  
 
Der blev spurgt ind til, om navne må nævnes i 
et referat. Det må der gerne, hvis alle i rådet 
har givet accept til dette. 
Vær ligeledes opmærksom på, at 
telefonnumre m.m. kun må offentliggøres på 
en hjemmeside, hvis der er givet accept til 
dette, og oplysningen skal fjernes igen, når et 
rådsmedlem udtræder. 
 
Hjælp til opdatering af hjemmesider fås ved 
henvendelse til RUBAN. 
 
Det blev aftalt, om udviklingsrådene får 
opdateret deres hjemmesider. Facebook er 
ikke tilstrækkelig som informationskilde, da 
det ikke er nemt at finde gamle opslag frem 
på Facebook. 
 

12. Eventuelt (10 minutter) 
 

Bjarne Tarp, UR Helle Vest, spurgte ind til 
mødet omkring planstrategien. Han har svært 
ved at motivere de lokale borgerforeninger til 
at deltage, og måske aflyses mødet.  
Der var også i andre udviklingsråd 
udfordringer med at motivere de lokale til at 
deltage. 
 

13. Næste møde: (5 minutter) 
 

Dato for det kommende møde er torsdag den 23. 
november 
 
Sted: 
 
Til beslutning 

Det blev aftalt, at den lokale rundvisning 
aflyses for mødet i november. 
 
Mødet afholdes på Varde Rådhus fra 17 – 21. 
 

https://fur.udviklingsraad.dk/menu/moeder


 

 

 

 

 


